
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 1. september 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. 90 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 90:  

”Kan ministeren oplyse, hvad Sundhedsstyrelsens vurdering af og holdning til Cryo-

analgesi er, samt hvilke patientgrupper man eventuelt vil se som modtagere af denne 

smertebehandling” 

 

Svar: 

Mit ministerium har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet bidrag fra 

Sundhedsstyrelsen, som oplyser følgende: 

 

”Spørgsmålet har været forelagt smerteudvalget i Dansk Selskab for Anæstesiologi og 

Intensivmedicin. Den faglige vurdering er, at cryoanalgesi ikke er tilstrækkeligt un-

derbygget videnskabeligt til at kunne indføres som en rutinebehandling på nuværen-

de tidspunkt. Den eksisterende sparsomme videnskabelige forskning, der aktuelt fin-

des indenfor cryoanalgesi, viser ikke entydigt positive resultater. Yderligere er pati-

entgrundlaget i de få eksisterende studier ikke på nogen måde dækkende for en posi-

tiv anbefaling endnu.” 

 

Jeg kan henholde mig til Sundhedsstyrelsens oplysninger. 
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